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 نظر پورمحمدي درباره شوخي مداح ها در »حسينيه معلي«
 با تهيه کننده برنامه صحبت کردم و درباره عنوان »حسينيه معلی« پرسيدم که پاسخ داد 

در حسينيه هم عزا است، هم شادی، هم مدیحه، هم مرثيه. به نظرم این ترکيب درست است

 رئيس شوراي تخصصي سياست گذاري محتواي حرفه اي 
س�اترا درباره برنامه هاي »به اضافه یك« و »حس�ينيه 
معلي« و همچنين س�اترا توضيحاتي ارائه کرده اس�ت. 
علي اصغر پورمحمدي، مدير اسبق صداوسيما درباره برنامه 
»حسينيه معلي« مي گويد: در مجموع برنامه خوبي است كه 
مداحان و مديحه س��رايان را ميزباني مي كند. اتفاقاً ديروز با 
تهيه كننده برنامه صحبت مي ك��ردم و از او درباره عنوان آن 
پرسيدم كه پاسخ داد در حسينيه هم عزا است هم شادي، هم 
مديحه داريم هم مرثيه به همين دليل اسم برنامه را »معلي« 
گذاشته ايم. اين تركيب درست است، اما اگر در شوخي هايشان 

زياده روي كنند، مخاطب مذهبي بر نمي تابد. 
پورمحمدي همچنين درب��اره برنامه »ب��ه اضافه يك« كه 
موضوعات سياسي و اجتماعي را با بي پروايي بيشتري نسبت 
به برنامه هاي ديگر تلويزيون مطرح مي كند، به مهر توضيح 
داد: برنامه »به اضافه يك« را كامل نديده ام، اما برنامه خوبي 
اس��ت به ويژه اينكه حضور محمدجعفر خس��روي مجري 
باسابقه، مس��لط و توانا در اين برنامه يكي از نكات مثبت آن 
اس��ت. با حضور امثال آقاي خس��روي يك برنامه مي تواند، 
موفق باش��د و به همين دليل، ما در تلويزيون همچون آقاي 
خس��روي كم داريم. از طرف ديگر وقتي برنامه اي به صورت 
زنده پخش مي شود بايد با توجه بيشتري بر آن نظارت شود. 
به عنوان نمونه ممكن است جوانان و دانشجوياني كه در اين 
برنامه حضور پيدا مي كنند، اتهاماتي را به شخصي وارد كنند، 
بدون اينكه تحقيقي پشت آن وجود داشته باشد و از جزئيات 
آن مطلع باشند. همچنين ممكن است گفتماني را آغاز كنند 
كه طرف مقابل يا حضور نداشته باشد يا شخصي كه مقابل آن 
شخص حضور دارد نتواند دفاعي از آن فرد غايب داشته باشد. 
وي تصريح كرد: ما هميشه در نقدهايمان اشكالي داريم كه 
معمولاً درباره افرادي كه در برنامه حاضر نيستند يا اصلًا آن 

برنامه را تماشا نمي كنند، صحبت مي كنيم و زمان دفاع هم 
براي آنها به وجود نمي آيد. 

پورمحمدي درب��اره اينكه چقدر ش��فافيت مباحث مطرح 
شده موافق و مخالف در اين برنامه زنده، مورد توجه مديران 
شبكه 3 و همچنين مردم است، گفت: اين شفافيت و رو بودن 
خوب است، اما بايد دقت شود حق كسي تضييع نشود و به 
تخريب شخصي نيز نرسد؛ همچنان كه مقام معظم رهبري 
مي فرمايند »اگر كسي سؤالي يا شبهه اي را در جايي مطرح 

مي كند، بايد در همان جلسه پاسخش را دريافت كند.«
وي همچنين در مورد مطرح ش��دن مباحث سياس��ي در 
تلويزيون به صورت رو و ش��فاف قبل و  حين انتخابات و از 
س��وي جوانان بيان كرد: اتفاق خوبي اس��ت و من هميشه 
گفت��ه ام پيچيده ترين، س��خت ترين و مهم ترين مس��ائل 
سياس��ي را بايد در برنامه هاي اجتماع��ي و برنامه هايي كه 
رنگ و لعاب خوبي داشته باش��ند، مطرح كرد. تنها ايرادي 
كه به اين برنامه ه��ا و برنامه اي همچون »ب��ه اضافه يك« 
مي توانم بگيرم، اين اس��ت كه برنامه به صورت زنده پخش 
نشود چون يك سري ملاحظاتي دارد و ممكن است جواناني 
كه حضور دارند، با اطلاعات سطحي كه منابعش عموماً از 
فضاي مجازي است، صحبت هايي كنند كه مناسب نباشد و 
اتهامي را وارد كنند،  اما اگر قرار است اين جوانان درباره نهاد 
يا يك شخصيت صحبت كنند، بهتر است شخص غايب نيز 

حضور داشته باشد. 
پورمحمدي ب��ا ابراز بي اطلاعي از نحوه نظ��ارت بر انتخاب 
افراد براي ش��ركت در برنامه هاي زن��ده تلويزيون در حال 
حاضر  عنوان كرد: در زمان من، اين گونه برنامه هاي حساس 
را به صورت توليدي پخش مي كرديم.  وي در ادامه در پاسخ 
به اين پرس��ش كه جس��ارت و جرئت در ضبط برنامه هاي 
تلويزيوني چقدر مدنظرش اس��ت، گفت: جسات و جرئت 
خوب اس��ت، اما بايد ببينيم عاقبت آن چيست؛ اگر به نفع 
منافع ملي كشور، حكومت و اسلام باشد، بسيار هم خوب 
اس��ت.  رئيس شوراي تخصصي سياس��ت گذاري محتواي 
حرفه اي سازمان تنظيم مقررات رسانه هاي صوت و تصوير 
فراگير )ساترا( در پايان درباره اين سازمان گفت: ساترا خدا را 
شكر هر روز بهتر از قبل كارش را جلو مي برد. در حال حاضر 
نمايندگان وزارت فرهنگ و ارش��اد اس��لامي و قوه قضائيه 
در جلس��ات س��اترا حضور دارند و مراجعه كنندگان اعم از 

اپليكيشن ها و وي او دي ها تقريباً راضي هستند.

جوایز سازمان ها ميان فيلم هاي جشنواره فجر تقسيم شد

چه�ل و دومي�ن جش�نواره بين الملل�ي فيل�م فج�ر ب�ا 
برگ�زاري مراس�م تجل�ي اراده مل�ي ب�ه پای�ان رس�يد. 
مجتبي اميني، دبير چه��ل و دومين جش��نواره بين المللي فجر 
در آيين پاياني اعطاي جوايز برگزي��دگان بخش تجلي اراده ملي 
چهل و دومين جشنواره بين المللي فيلم فجر كه در هتل پارسيان 
آزادي برگزار شد، بعد از احوالپرسي با حاضران گفت: از 18 نهاد و 
مجموعه فرهنگي كه در آيين تجلي اراده ملي امسال همراه بودند 
و از صاحبان آثار حمايت كردند، سپاسگزارم، چراكه موجب انگيزه 
و پشتكار بيشتري براي فيلمسازان است و اميدواريم اين فقط براي 
آيين اختتاميه فجر نباشد و در طول سال نهادهاي مختلف همچنان 
حمايت كنند. با توجه به انتقادهايي كه در رسانه ها مطرح مي شود، 
قطعاً براي چرخه س��ينما نيازمند كمك نهادها و مجموعه هاي 
فرهنگي هس��تيم.   دبير چه��ل و دومين جش��نواره بين المللي 
فيلم فجر مطرح كرد: جا دارد از صاحبان 106 اثري كه متقاضي 
جشنواره بودند و آنهايي كه وارد بخش رقابتي شدند و چه آنهايي 
كه وارد نشدند، تشكر كنم. زيرا 106 اثر عدد زيادي است. واقعيت 

امر اين است كه فيلمسازي كار ساده اي نيست و فشار زيادي دارد. 
سال هايي بود كه خود ما فيلم مي ساختيم و پشت جشنواره فجر 
مي مانديم و مي گفتيم  اي كاش در جشنواره بعدي باشيم. مهم است  
اثري به جشنواره برسد و ديده شود، اما شرايط سخت است و من از 

كساني كه راه پيدا نكردند نيز عذرخواهي مي كنم. 
در اين مراسم جايزه بنياد 15 خرداد به اصغر نعيمي كارگردان 
فيلم سينمايي »دو روز ديرتر« و بهروز شعيبي كارگردان فيلم 

سينمايي »آغوش باز« اهدا شد. 
جايزه س��تاد امر به معروف و نهي از منكر به امير ابيلي و داوود 
گنجوي، نويسنده فيلم سينمايي »آبي روشن«، عباس نادران 
تهيه كننده فيلم س��ينمايي »مجن��ون« و اميرعباس ربيعي، 

كارگردان فيلم سينمايي »احمد« اهدا شد. 
جايزه سازمان بسيج دانشجويي نيز به علي ثقفي، كارگردان فيلم 

سينمايي »پرويز خان« رسيد. 
جايزه ستاد حقوق بشر به انسيه شاه حسيني، كارگردان فيلم 

سينمايي »دست ناپيدا« اهدا شد. 
جوايز معاونت امور زنان و خانواده رياس��ت جمهوري به ساره 
رشيدي، بازيگر فيلم سينمايي »احمد« و مارال بني آدم، بازيگر 

فيلم سينمايي »پروين« اهدا شد. 
جايزه س��تاد راهيان نور نيز به محمد عس��گري، نويس��نده و 

كارگردان فيلم سينمايي »آسمان غرب« اهدا شد. 
جايزه نهاد كتابخانه هاي عمومي كشور به محمدرضا شريفي نيا 

براي فيلم سينمايي »پروين« رسيد. 
جايزه س��ازمان بهزيس��تي نيز به محمدرضا كريمي صارمي، 

تهيه كننده فيلم سينمايي »ظاهر« رسيد. 

نامه نگاري  با استان ها براي حفاظت از زبان فارسي

    رویداد

در جلس�ه کارگروه پاسداش�ت زبان فارسي     تلویزیون
از تغيي�ر ورودي  ش�هرها و شهرس�تان ها از 
حروف انگليسي به فارسي تا پایان سال، تغيير 
ن�ام  مراکز تجاري از اس�م هاي غيرفارس�ي و 
اینكه حتي اگر لازم باش�د براي تغيير نام هاي 
غيرفارسي تحصن مي کنند، سخن گفته شد. 
ياس��ر احمدون��د، رئي��س ش��وراي هماهنگي 
پاسداش��ت زبان فارس��ي در هفتمين نشست 
كارگروه پاسداشت زبان فارسي كه روز گذشته در 
محل وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي برگزار شد 
در سخناني با اشاره به نامه نگاري  با استان ها درباره 
اعلام موارد استفاده از حروف غيرفارسي و عموماً 
انگليس��ي در ورودي هاي شهرها گفت: تعدادي 
از اس��تان ها اعلام كردند چه شهرهايي مشكل 
دارند. البته در مواردي هم اعلام شده بود كه هيچ 
شهري اينطور نيست و در ورودي حروف انگليسي 
ندارد، البته زماني كه گزارش را دريافت كردم، اين 
موضوع مورد تعجبم بود، چراكه در ورودي اكثر 

شهرها حروف انگليسي به چشم مي خورد. 
    نوروز امسال باید همه حروف انگليسي 

حذف شود 
 احمدوند در ادامه با تشكر از مديران استان ها اظهار 
اميدواري كرد گزارش بع��دي درباره امحا و تغيير 
ورودي ها از حروف انگليسي و جايگزيني شان با خط 
فارسي باشد و تا شب عيد نوروز و ايام سال جديد، 
همه اينها تغيير كند و در سال آينده در هيچ شهري، 

ورودي با زبان انگليسي وجود نداشته باشد. 
احمدوند از مديران استان ها خواست پيگير اين 
موضوع باش��ند تا اين اتفاق نادرست حل شود و 

شاهد اين حروف در شهرهاي مختلف نباشيم. 
او با اشاره به مصوبه جلسه ششم مبني بر تغيير نام 
مجتمع هاي تجاري در تهران تا پايان بهمن ماه 
1۴0۲ گفت: اداره كل ارشاد تهران ارزيابي خوب 
و ميداني داشته و در ماه هاي گذشته به مجتمع ها 
اخطار داده و به پليس نيز اطلاع داده شده كه قرار 
است تا پايان بهمن ماه اين نام ها تغيير كند و اوايل 
اسفند جشن تغيير نام داشته باشيم و از كساني 

كه نامشان را تغيير داده اند، تقدير كنيم. 
    مهلتي که قابل تمدید نيست 

البته در ادامه علي پناه، مع��اون مديركل اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي اس��تان تهران درباره 
روند تغيير نام مراكز تج��اري توضيحاتی ارائه 
داد و يادآور شد: در چند روز اخير از اين مراكز 
مراجعه داشتند كه اسفندماه اوج  كارشان است 

و تا پاي��ان فروردين ماه ب��راي تغيير نام فرصت 
دهيد كه اين ماجرا فرار رو به جلوست. چندين 
بار تمديد شده و خوب مي دانند كه قابل تمديد 
نيس��ت، اما مي گويند نام ها جزئي از بنا بوده و 
مي توانند از خلوتي عيد نوروز براي تغيير و بنايي 
استفاده كنند. البته از ۲۲ مركز تجاري، دو مورد 
اسم را پايين آوردند، اما عملًا در ساختمان ها و 

مسيرياب ها نام قبلي درج شده است. 
    تقدیر از مراکزي که اسم ایراني دارند 

او افزود: ما در ميدان جنگ هس��تيم و بس��ياري 
راضي به اين كار نيستند. تعدادي مجتمع هستند 
كه اسم ايراني انتخاب كرده اند، پيشنهادم اين است 
از مراكزي كه اسم هاي ايراني دارند، تقدير كنيم. 

 ياس��ر احمدوند پس از سخنان علي پناه با اظهار 
اميدواري از اينكه تغيير اس��امي در تهران زودتر 
اتفاق بيفتد، گفت: از مسئله تغيير نام مراكز تجاري 
كوتاه نمي آييم و اين موضوع را پيگيري مي كنيم. 
در جلسات اين موضوع را تكرار و پيگيري مي كنيم 
تا به نتيجه برسد. به هيچ عنوان كوتاه نخواهيم 
آمد و اگر لازم باش��د جلس��ه اي را در مقابل اين 
مراكز برگزار و تحصن مي كنيم تا به نتيجه برسد. 
بايد ش��ورا فعال تر عمل كند و استان ها پيگيري 
مردانه ای داشته باشند. البته در اين جلسه بر اين 
موضوع تأكيد ش��د كه جريان اقناعي به موازات 

اقدام سلبي بايد جريان داشته باشد. 
 در ادامه هادي خورش��اهيان، دبير كارگروه شوراي 
پاسداشت زبان فارس��ي درباره اينكه در صداوسيما 
روي گسترش واژگان فارس��ي كار نمي شود درباره 
نام هاي غيرفارس��ي برنامه هاي تلويزيوني گفت: در 
برنامه هاي تلويزيوني از اسامي  چون نگاتيو، كودك شو 
و پانتوليگ استفاده مي شود. در گزارش هاي ورزشي 

نيز از واژگان بيگانه ای چون ليگ استفاده مي شود. 

   صداوسيما درباره زبان فارسي مشكلات 
زیادي دارد 

 احمدوند با بيان اينكه اين موضوع پيش تر مطرح 
شده بود كه اسامي بيگانه را پيگيري كنند و تغيير 
دهند كه به نتيجه نرسيد، بيان كرد: من در شبكه 
ايكس )توئيتر سابق( درباره اين موضوع نوشتم و 
گفتم كه اصلاح شود و بعد هم در برنامه اي شروع 
به توجيه كردند كه خود واژه تلويزيون فارس��ي 
نيست. ما مسئله ش��خصي با هيچ فردي نداريم. 
برنامه هاي ش��ورا جايگاه ملي دارد و نمايندگان 
دستگاه ها در اين ش��ورا بايد مصوبات را پيگيري 
كنند. مش��كلات زيادي در حوزه زبان فارسي در 

صداوسيما وجود دارد. 
نسرين پرويزي، نماينده فرهنگستان زبان و ادب 
فارس��ي نيز از نامه غلامعل��ي حدادعادل، رئيس 
فرهنگستان درباره نام هاي برنامه هاي تلويزيوني و 

پيگيري فرهنگستان در اين زمينه خبر داد. 
احمدوند هم گفت: فعاليت هاي فرهنگستان زبان و 
ادبيات فارسي و شوراي هماهنگي پاسداست زبان 
فارسي مي تواند مكمل يكديگر باشد و در كنار هم 

براي تأثيرگذاري هرچه بيشتر تلاش كنيم. 
او تأكي��د كرد: بخش رص��د و ارزيابي اين ش��ورا 
به تازگي تشكيل ش��ده اس��ت و از ابتداي سال 
جديد كار خود را آغاز مي كند. همچنين در مورد 
فعاليت ه��اي ترويجي و ايجابي دبيرخانه ش��ورا 
فعال تر عم��ل خواهد كرد و به زودي ش��اهد يك 
تحول در فعاليت هاي دبيرخانه شورا خواهيم بود. 
 احمدوند در بخش ديگري از اين نشست بر اينكه 
در مجوزها از ابتدا نام ها بايد فارس��ي باشد تا در 
ادامه به مشكلات اين چنيني برخورد نكنيم، تأكيد 
كرد و گفت: در درگاه مجوز كسب و كارها الزامي 
به رعايت اين قانون )اس��تفاده از اس��م فارسي( 
وجود ندارد. بايد مكاتبات��ي صورت گيرد تا براي 
همه مجوزها الزام نام فارسي وجود داشته باشد و 
مرجع تشخيص نيز فرهنگستان است، در واقع نام 

كسب و كارها بايد قبل از مجوز، تأييد شود. 
رئيس شوراي هماهنگي پاسداشت زبان فارسي 
تصريح كرد: اگر س��ازمان ثبت و اس��ناد كش��ور 
هدفش حذف اس��امي بيگانه در اصناف باش��د 
بايد فرهنگس��تان زبان  و ادبيات فارسي را مرجع 
تشخيص فارسي بودن اسامي قرار دهد.  او ادامه 
داد: اداره ثبت و اس��ناد كش��ور به واسطه صدور 
مجوزها يك حق را ايجاد مي كند كه اگر الزامات 
قانوني پاسداشت زبان فارسي رعايت نشود در آينده 

براي اصلاح شرايط دچار مشكل خواهيم شد. 
 در اين نشس��ت همچنين خبرنگار يك رسانه 
با بيان اينكه رعايت رس��م الخط واحد بخشي از 
پاسداشت زبان فارسي است به رسم الخط هايي 
كه در رسانه ها استفاده مي شود كه الزاماً تابعي از 
رسم الخط مصوب فرهنگستان زبان و ادب فارسي 
نيست، اشاره كرد و پيشنهاد داد: مي توان براي 
رسانه ها قانون يا  مصوبه اي مبني بر الزام استفاده 
از دستور نگارش و رسم الخط فرهنگستان داشت 
تا شاهد رسم الخط يكسان در رسانه ها و مطبوعات 
باشيم. البته گاه شاهد استفاده از واژگان بيگانه نيز 

هستيم كه اين موضوع قابل حل است. 
احمدوند در واكنش به اين موضوع گفت: تذكر 
بجايي اس��ت و پيگيري مي كني��م. ممنون كه 

پيشنهاد داديد. 

احمدون��د: باي��د مكاتباتي 
ص��ورت گيرد تا ب��راي همه 
مجوزه��ا الزام نام فارس��ي 
وجود داش��ته باشد و مرجع 
تشخيص نيز فرهنگستان 
است، در واقع نام كسب و كارها 
قبل از مج��وز، تأييد ش��ود

     فضای مجازی

امام صادق عليه السلام: 
یكی از نصایح لقمان به پسرش 
این بود که گفت: »ای پس�رم! 
بخش�ی از روز و شب و ساعات 
خود را برای دانش پژوهی قرار 
ده، زیرا هي�چ زیان�ی را مانند 

ترك آن نخواهی یافت.«
الامالي شيخ مفيد، ص 292، ح 2

واکنش مهران رجبي به ماجراي »کوروش کمپاني«

اول خودم مي چشم بعد تبليغ مي کنم
اي  کاش هر تبليغي را آدم هاي معروف نپذیرند مگر اینكه از صحت و سقم آن آگاهي پيدا کنند

پيش�نهادهاي بس�ياري ب�ه م�ا ه�م مي ش�ود، اما ت�ا جزئي�ات را 
ندانم، قب�ول نمي کنم. ای�ن اتفاقات ب�راي برخ�ي از همكاران مان 
مي افتد چون با آگاه�ي کامل به س�راغ چنين اتفاقات�ي نمي روند.

مهران رجبي، بازيگر س��ينما و تلويزيون از پيشنهاد »كوروش كمپاني« 
براي تبليغ به خودش گفت و به استاندارد تبليغ براي چهره ها و اصطلاحاً 

سلبريتي ها اشاره كرد. 
اين بازيگر سينما و تلويزيون عنوان كرد: هر تبليغي براي آدم هاي معروف 
مجاز نيس��ت، براي اينكه آن محص��ول و كالاي خ��اص را متقاضيان به 
اعتمادي كه نس��بت به آدم هاي معروف )چهره ها يا سلبريتي ها( دارند، 
خريداري مي كنند. كس��ي كه هزينه تبليغ را پرداخت مي كند در واقع 
هزينه آبروي آن مبلغ را مي پردازد. البته تا جايي كه من شناخت دارم و 
مي دانم اگر اين چهره ها بدانند آن شخص سفارش دهنده تبليغ، كلاهبردار 
باشد، ورود نخواهند كرد، بنابراين آدم هاي معروف كه در جايگاه مبلغ قرار 
مي گيرند كه تأثيرگذارند به گمانم بايد جوانب امر را بسنجند و از صحت و 

سقم اتفاق، اطلاع پيدا كنند. 
وي خاطر نشان كرد: اگر ندانسته وارد اين عرصه مي شوند، بحث ديگري 
است و اگر بدانند كه حتماً كاري عبث و بيهوده كرده اند، چراكه عده اي به 
واسطه اعتبار آنها به اين اسپانسرها و صاحبان سرمايه مراجعه مي كنند. به 

همين خاطر است كه اعتقاد دارم هر تبليغي را هركس نبايد انجام دهد. 
رجبي كه با تسنيم سخن گفته است، در ادامه به تجربه شخصي خودش 
در تبليغ كردن اشاره می كند و مي گويد: سال گذش��ته به من راجع به 
فروش واحدهاي مس��كوني، پيشنهاد تبليغ ش��د؛ در قدم اول به سراغ 
صحت و س��قمِ آن رفتم و م��دارك آن را از ش��هرداري و مراكز مرتبط 

درخواس��ت كردم. با اين حال، به  رغم دريافت هزين��ه تبليغ، يك واحد 
هم از همان واحده��اي مس��كوني پيش خريد كردم ت��ا همچون بقيه 
سرمايه گذاري كرده باشم. اگر همه مورد كلاهبرداري قرار بگيرند من هم 
به عنوان مبلغ مالباخته مي شدم، بنابراين هر كاري را نبايد انجام داد يا 

بايد جوانب امر را سنجيد. 

   تا جزئيات را ندانم، قبول نمي کنم
رجبی افزود: امروز حرف از »كوروش كمپاني« است كه به من هم گفته 
ش��د، اما چون مي دانم ذات اين كارها گرفتاري است، سراغ آن نمي روم. 
ديگراني هم كه تبليغ نمي پذيرند، اين مس��ائل را مي دانند. مگر مي شود 
در سايت خود »اپل« ۴0 ميليون خريد و فروش مي شود و در اين كمپاني 
۲0ميليون به فروش مي رس��د؛ اين يعني كلاهبرداري آشكار! همچون 
ش��ركت  های  هرمي  كه آخري ها ضرر مي كنند و اولي ها سود، اينجا هم 

چنين شد. 
بازيگر شناخته شده سينما و تلويزيون تأكيد كرد: پيشنهادهاي بسياري 
به ما هم مي شود، اما تا جزئيات را ندانم، قبول نمي كنم. اين اتفاقات براي 
برخي از همكاران مان مي افتد. چون با آگاهي كامل به سراغ  چنين اتفاقاتي 
نمي روند. يك زماني با يك سازمان، نهاد و كارخانه اي مواجهيم كه از يك 
سلسله مراتب و چارچوب و قواعد خاصي برخوردار است. مبلغ در مقابل 
هر اتفاقي كه پيش مي آيد، پاسخگو نيست و زماني هم با چنين مواردي 
روبه رو مي ش��ويم. اي  كاش هر تبليغي را آدم هاي معروف نپذيرند، مگر 

اينكه از صحت و سقم آن آگاهي پيدا كنند. 
رجبي تصريح كرد: اين روزها انتقادهاي فراواني به چهره ها مي شود، چون 
از ما كه اصطلاحاً معروف هاي جامعه اي��م، انتظار ديگري مي رود. مثلًا ما 
را فرهيخته تر مي دانند، انتظار نيس��ت كه هر كاري را انجام دهيم. شايد 
كمترين كار معذرت خواهي باشد، اما اين نكته را هم مي دانم همكاران  مان 
در اين گونه موارد مورد اغواي اين دس��ت اندركاران قرار مي گيرند و اگر 
واقعاً بدانند پش��ت پرده اين نوع تبليغات، كلاهبرداري است حتماً در آن 

حضور نخواهند داشت.

 توضيحات مدير اداره كتاب 
درباره مميزي كتاب خسرو معتضد

مدیر اداره کتاب وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي در پاسخ اظهارات 
خسرو معتضد درباره مميزي کتاب جدیدش نوشت: هيچ کلمه اي 
از نگارش�ات آقاي معتضد اصلاحيه نداش�ته است. اصلاحات 
مربوط به اصل خاطرات دو ش�خصيت جم پدر و پس�ر اس�ت. 
در روزهاي گذشته خس��رو معتضد، تاريخ نويس در برنامه برمودا 
درب��اره مميزي كتاب��ش گفته بود: كتاب��ي درباره فري��دون جم، 
نخست وزير رضاشاه نوشتم كه گفته اند 100 صفحه بايد كم شود. 

محمدعلي مراديان، مدير اداره كتاب وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي 
در پاسخ به اين اظهارات معتضد نوشت: »پيرو سخنان آقاي معتضد 
عزيز؛ اولاً شرط هر كاري انصاف اس��ت، چه در نقل وقايع و چه در 
تدريس تاريخ. دوماً هيچ كلمه اي از نگارشات آقاي معتضد در اين اثر 
اصلاحيه اي نداشته است، اصلاحات مربوط به اصل يادداشت هاي 
جم پدر و جم پس��ر اس��ت. آقاي معتضد حدود ۲00 صفحه عين 
خاطرات جم ها را آورده و در انتها چند صفحه اي هم مطالب را تفسير 
كرده اس��ت.  مطالبي كه اصلاحيه داش��ته، متن خاطرات اين دو 
شخصيت و بر مبناي مصوبه اصلاحي 660 است، از توهين به نهضت 
امام خميني)ره( و انقلابيون تا تطهير پهلوي ها و تحريف تاريخ معاصر 

و هيچ كدام از مطالب آقاي معتضد مورد نظر اداره كتاب نيست.«
-----------------------------------------------------

از سوي متخصصان صنعت فيلم برگزار شد
 تظاهرات حاميان فلسطين 

در بازار فيلم اروپايي برليناله
گروهي متش�كل از متخصصان صنعت فيل�م در بازار فيلم 

برليناله شعار آزادي فلسطين سر دادند. 
به گزارش مهر به نقل از ددلاين، گروهي از حاميان فلس��طين 
در محل اصلي بازار فيلم اروپايي جشنواره فيلم برلين موسوم به 
»گروپيوس باو« جمع ش��دند و اعتراض خود را به اقدام نظامي 

رژيم صهيونيستي در نوار غزه نشان دادند. 
حدود 50 نفر با فرياد »نسل كش��ي را متوقف كني��د« وارد طبقه 
همكف بازار فيلم برلين شدند و همزمان بنرهاي بزرگي از گالري هاي 
بالا، باز و آويخته ش��د كه روي آن نوشته ش��ده بود: »نور، دوربين، 
نسل كش��ي« و با تصويري از يك كلاكت كه بر آن خون مي چكيد، 
همراه بود.  در حالي كه برليناله ب��راي اعتراض هايي عليه حملات 
رژيم صهيونيستي به غزه و فلسطيني ها آماده شده بود، اما برگزاري 

گردهمايي اعتراضي در بازار فيلم برليناله كمتر انتظار مي رفت. 
در آستانه برگزاري جش��نواره و بازار فيلم آن، كارمندان قراردادي 
جش��نواره نامه اي سرگش��اده منتش��ر كردند كه در آن خواس��تار 
»آتش بس فوري« در غزه، »آزادي همه گروگان ها« و »واكنش نهادي 
قوي تر به كشتار انسان ها در غزه« شده بودند و آن را »حمله فعلي به 

زندگي فلسطيني ها« ناميده بودند.  
-----------------------------------------------------

نكوداشت تقي دژاكام در دومين  روز 
نمايشگاه رسانه هاي ايران

آیين نكوداشت تقي دژاکام س�تون نویس روزنامه جوان و 
از چهره هاي حوزه ارتباطات و رس�انه، دیروز در دومين روز 
بيست و چهارمين نمایشگاه رس�انه هاي ایران برگزار شد. 
تقي دژاكام در گزارش، مقاله نويسي، ويرايش و اخلاق خبرنگاري 
صاحب نظر بوده و بيش از ۲00  مقاله در موضوعات مختلف سياسي، 
بين المللي، فرهنگي، ادبي، س��ينمايي و مذهبي در روزنامه هاي 
كيهان، اطلاعات، س��لام،  ايران، جوان وچندي��ن مجله و ماهنامه 
نوشته است.  اين فعال رسانه معتقد است در دنياي خبر، روزنامه نگار 
تراز با حفظ جسارت اخلاقي و راستگويي با شجاعت و مسئوليت، 
در مسير اصول اخلاق و شرع به افشاي حقايق جامعه مي پردازد و 

نقدهاي خود را به شيوه اي راستگويانه و منصفانه مطرح مي كند. 
به گفته وي، براي روزنامه نگار تراز مي توان معيارهايي تعيين كرد، 
مثل اينكه به اصول حرفه اي كار خود آشنا و پايبند باشد. بداند سرعت 
و دقت در انتقال خبر چيست. بداند دروازه باني صحيح و مناسب خبر 
چگونه است. بداند مطلقاً نبايد دروغ بگويد يا تنها بخشي از واقعيت 
را بگويد كه بخشي از آن ناديده باقي بماند. بلد باشد از همه قالب هاي 
حرفه اي اعم از خبر، مصاحبه، گزارش و يادداشت براي بيان حرف 
و پيام خود استفاده كند و بداند كدام قالب مناسب كدام ماجراست. 
او بايد روابط عمومي خوبي داشته باشد و بتواند در سريع ترين زمان 
ممكن براي حوادث و ماجراهاي پيش آمده مصاحبه و يادداش��ت 
بگيرد. فرق آگهي و خبر را بلد باشد و بداند آگهي، سهم سازمان است 

و خبر، مصاحبه و يادداشت، تلاش و ابتكار او.
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